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De Vijf Musketiers
De samenwerking van de 5 Waddeneilanden is nodig, gewenst en vaak
succesvol. Dat blijkt ook weer uit deze nieuwsbrief. We vormen een uniek
gebied in Nederland en daarin worden we gezien en gehoord. Alles loopt bij
ons altijd een beetje anders dan in de rest van Nederland. En daarom hebben
we al onze ‘samenwerkingszintuigen’ nodig om dat ‘beetje anders’ steeds
weer te bepleiten bij het Rijk of de provincies. Goede bestuurlijke en ambtelijke
contacten zijn daarbij nodig om ook de beste resultaten te boeken. Ik zie dat
we daarin steeds beter slagen. Maar het is ook steeds meer een uitdaging om
ons kennisniveau op alle dossiers op peil te houden. Het gaat hard en steeds
weer worden we bevraagd en soms verrast met nieuwe ontwikkelingen. Het
woondossier, bereikbaarheid, stikstof, FPLG en NPLG, POVI, natuur en
waddendossier, zeespiegelstijging, zoetwater en zo kan ik nog wel even
doorgaan. Om dat goed aan te kunnen moeten we echt onze krachten
bundelen en taken verdelen, om recht te doen aan de lijfspreuk van de drie
musketiers: Eén voor allen, allen voor één!

Terugblik 1e kwartaal 2024

17 januari 2024

Waddendiner 
 

Het Waddendiner vond dit jaar plaats op 17 januari, in Nieuwspoort Den Haag.
Normaal is dag hier op volgend het Commissiedebat Wadden, maar in verband met
de nieuwe Kamerleden die nog geïnstalleerd moesten worden, werd dat dit jaar
verplaatst naar 13 maart. Meer over dat commissiedebat lees je hieronder.

13 maart 2024

Commissiedebat Wadden
 

Op 13 maart jl. heeft het commissiedebat Wadden plaatsgevonden. Dit debat is
bezocht door een aantal leden van ons DB en de secretaris directeur van het
Samenwerkingsverband (Kees Praamstra).
Zie voor de agenda en stukken Wadden | Tweede Kamer der Staten-Generaal
 
Als gezamenlijke Waddeneilanden hebben wij de woordvoerders van de
Kamerfracties vooraf een brief gezonden om een aantal essentiële thema’s
betreffende de Waddeneilanden onder hun aandacht te brengen. 

Lees de Standpunten Brief hier.

4 april 2024

Tienskip-dag
 

Ook dit jaar heeft Tienskip weer een dag georganiseerd met leerlingen van de
Waddeneilanden. Samen met het Waddenfonds en Samenwerkingsverband De
Waddeneilanden hebben zo’n 170 eilander leerlingen gekeken naar de uitdagingen
waar de eilanden voor staan! In het Entrepotgebouw in Harlingen werd in 16 groepen
gebrainstormd over verschillende onderwerpen.

Lees meer en bekijk de uitkomsten

17 april 2024

Commissiedebat Openbaar Vervoer en Taxi
 

Op 17 april heeft het commissiedebat Openbaar Vervoer en Taxi plaatsgevonden. Ebo
del Grosso was aanwezig namens het Samenwerkingsverband De Waddeneilanden,
vanuit zijn rol als beleidscoördinator bereikbaarheid/procesleider optimaal bereikbaar
en verbonden. Een aantal vertegenwoordigers van de gemeenteraden van
Terschelling en Vlieland waren aanwezig en hebben vooraf een petitie aangeboden
aan de Staatssecretaris. 
Op de agenda stond de Nota van Uitgangspunten Concessie Waddenveren, die in
2029 van start gaat. Op dit moment ligt de Nota van Uitgangspunten openbaar voor
consultatie. De consultatie is op aandringen van de vier Friese Waddeneilanden
verlengd van 8 naar 12 weken. Er is een toezegging gedaan door de Staatsecretaris
van Infrastructuur en Waterstaat, mevrouw Heijnen, om te onderzoeken hoe het
ministerie de Waddeneilanden beter bij het proces kan betrekken.

Bekijk de agenda en stukken

https://www.dewaddeneilanden.nl/
https://www.dewaddeneilanden.nl/
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2022A07183
https://www.dewaddeneilanden.nl/inbreng-standpunten-waddeneilanden-commissiedebat-wadden
https://www.linkedin.com/company/waddenfonds/
https://www.linkedin.com/company/samenwerkingsverband-de-waddeneilanden/
https://www.linkedin.com/company/samenwerkingsverband-de-waddeneilanden/
https://www.linkedin.com/posts/tienskip_ook-dit-jaar-heeft-tienskip-weer-een-dag-activity-7184265902538805248-0Nim?utm_source=share&utm_medium=member_desktop
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A02706


Vooruitblik 2e kwartaal 2024

16 en 17 mei
2024

Directieraad2Daagse
 

Op 16 en 17 mei gaan de 5 gemeentesecretarissen van de Waddeneilanden, de
secretaris-directeur en de adviseur Bedrijfsvoering van het Samenwerkingsverband
naar Texel voor de jaarlijkse Directieraad2Daagse. Sinds 2023 zijn  op Texel en
Schiermonnikoog twee nieuwe Directieraadleden gestart, en om elkaar beter te leren
kennen staat deze 2daagse in het teken van kennismaking & samenwerking. Hoe
kunnen we nog beter samenwerken? Hoe ziet de toekomst van het
Samenwerkingsverband er uit? Tijdens de 2daagse op Texel komen deze vragen
allemaal aan bod.

27 en 28 juni
2024

Werkbezoek BES eilanden
 

Na het werkbezoek van vorig jaar op Schiermonnikoog heeft de commissaris van de koning
(CdK) van Friesland gevraagd weer een werkbezoek te organiseren voor de delegatie van
vertegenwoordigers van de eilandbesturen van Bonaire, Sint Eustatius en Saba.
De BES eilanden zijn bijzondere gemeenten van Nederland. Ze worden ook wel openbare
lichamen genoemd. Het belangrijkste verschil met een gemeente in Nederland is, dat de
Caribische eilanden niet bij een provincie horen. 
De CdK hecht veel waarde aan de ontmoeting en daarnaast staat het in het, met BZK en
beide Provincies afgesloten, Convenant Samenwerking Waddeneilanden genoemd. We zijn
bezig met de voorbereidingen voor 27 en 28 juni op Ameland. De data zijn aansluitend
gekoppeld aan het VNG congres.
De thema's waarop men voornamelijk overeenkomsten ziet zijn transport,
wonen, werken, leefbaarheid, zorg, duurzaamheid, toerisme, taal en onderwijs. Ook is men
speci�ek geïnteresseerd in de Waddentoets.
We zijn blij om deze zustereilanden opnieuw te mogen ontvangen en samen zaken uit te
wisselen (en we hopen natuurlijk een keer op een tegenbezoek 😉).

Agenda 2e kwartaal 2024

Agenda vergaderingen april - mei - juni 2024
25 april               - Dagelijks Bestuur De Waddeneilanden
16 mei                - Directieraad De Waddeneilanden  
16 en 17 mei     - Directieraad 2daagse
23 mei                - Dagelijks Bestuur De Waddeneilanden   
13 juni                - Directieraad De Waddeneilanden  
27 juni                - Dagelijks Bestuur De Waddeneilanden
4 juli                    - Algemeen Bestuur De Waddeneilanden

Uit het Bestuur

Nieuwe voorzitter DB en DR Samenwerkingsverband
Na het voorzitterschap van Terschelling was het na 2 jaar tijd om door te rouleren.
Onderling is besloten dat Schiermonnikoog aan de beurt is om de voorzitters voor DB
en DR te leveren. Ineke van Gent is vanaf 1 maart jl. voor de komende 2 jaar voorzitter
geworden van het Dagelijks Bestuur (DB) van het Samenwerkingsverband. Het
voorzitterschap voor de Directieraad (DR) zal de komende 2 jaar door Trineke Kroeze
worden uitgevoerd.

Uit de Directie

Directieraad Update
Vanaf 8 februari is het voorzitterschap van de Directieraad (DR) van het
samenwerkingsverband overgegaan naar Trineke Kroeze (gemeentesecretaris
Schiermonnikoog). We hebben Hetty de Jong heel hartelijk bedankt voor haar inzet van de
afgelopen twee jaren als voorzitter. De DR heeft in het eerste kwartaal de jaarrekening 2023
besproken en van een positief advies voorzien. Ook is de conceptbegroting 2025 besproken
en doorgeleid naar het DB. De DR bespreekt elke maand de voortgang van het Programma
Waddeneilanden, zeker in de startfase van dit programma is het groot belang dat de 5
organisaties van de eilanden goed zijn aangehaakt om maximaal in te kunnen spelen op de
kansen die dit programma voor elk eiland biedt.
Ook ICT is een terugkerend onderwerp van gesprek in de DR omdat we daarin volop
samenwerken en �ink investeren. Ameland met gemeentesecretaris Iwan Valk en de
uitstekende ambtelijke ondersteuning door Joop Beijaard trekken daarin het spoor en
vertegenwoordigen ons gezamenlijk naar buiten.
Inhoudelijk heeft de DR dit kwartaal een gesprek gevoerd met Marijke de Jager, projectleider
provinciale regietafel asielzoekers, een gezamenlijk kennismakingsgesprek gevoerd met
Esther Sommers, directeur van de Vereniging van Gemeentesecretarissen over de
uitdagingen van het vak op een eilandgemeente. En tot slot is er ook nog gesproken met de
directeur (Evert Jan van Nijen) en projectleider Jantie van der Laan van de  Vereniging
Circulair Friesland  over een samenwerkingsproject rond circulair inkopen. Stien Jasper
(projecttrekker programmateam Regiodeal de Waddeneilanden) was daar ook bij aanwezig
om het project goed in te passen in de programmalijn circulaire economie.  

Waddenaccounts

Even voorstellen vanaf Schiermonnikoog
Mijn eerste stappen op Schiermonnikoog zette ik niet vanwege een vakantie
of familieweekend, maar omdat ik in de krant een vacature had gelezen. Een
baan in de natuureducatie en communicatie bij het Nationaal Park
Schiermonnikoog, dat leek me wel wat. Mijn idee was om zo’n drie jaar op het
eiland te blijven. Inmiddels is dat bijna vijftien jaar geleden.

Na ruim dertien jaar actief te zijn geweest bij het bezoekerscentrum en het
nationaal park werk ik nu sinds een jaar bij de gemeente Schiermonnikoog.
Daar ben ik beleidsadviseur op economische zaken, recreatie en toerisme,
onderwijs en leefbaarheid. Ook ben ik loco-secretaris. Bij een kleine gemeente
heb je al gauw veel taken. Dat betekent vooral snel kunnen schakelen en



prioriteiten stellen. Maar ook tijd maken voor kennisuitwisseling met andere
Friese gemeenten en investeren in de samenwerking met de andere
Waddeneilanden.

De Regio Deal maakt het mogelijk om de Waddencollega’s vaker te ontmoeten
en de samenwerking te intensiveren. De komende vier jaar werken we met
elkaar aan uiteenlopende projecten om de leefbaarheid op de eilanden te
versterken. Ik zie het als een kans om hieraan een bijdrage te kunnen leveren.

Ik ben Mia Michels, 54 jaar en woon en werk op Schiermonnikoog. In de
weekenden ben ik vaak in het zuiden van het land te vinden, waar ik samen
met mijn vriend Bas geniet van de Brabantse gezelligheid. Ik vind het heerlijk
om met mijn hond over het eiland te struinen en te ontdekken hoe de
verschillende seizoenen het landschap kleuren. Mijn favoriete plek op het
eiland is het eindeloze strand bij Paal 2. Waar in het voorjaar jonge duintjes
ontstaan die in de winter door de zee weer weggevaagd worden. Een
schitterende plek om na een drukke werkdag even te bij te komen.

Nieuws van het Waddenkantoor

Renske van Foeken per 1 juni 2024 uit dienst
Per 1 juni 2024 gaat Renske van Foeken aan de slag als directiesecretaresse voor
Openbaar Onderwijs Terschelling. Dat betekent dat ze het Samenwerkingsverband gaat
verlaten. 14 mei 2024 is haar laatste werkdag. Met het team zorgen we voor een
gezellig afscheid. 
"Via deze weg wil ik alle collega's bedanken voor de prettige samenwerking en inzet
voor alle eilanden!" - Renske

Bedrijfsvoering

Financiën
Het eerste kwartaal van het jaar bestaat uit diverse deadlines voor diverse �nanciële stukken. Zo moest het
jaarverslag en rekening 2023 in het Algemeen Bestuur besproken worden begin april. Ze hebben ingestemd met een
de�nitieve vaststelling en de terugbetaling van het positieve resultaat van € 183.114,-. Daarnaast is de begroting
van het Samenwerkingsverband ook altijd vroeg, het concept ligt nu voor aan alle raden voor een zienswijze. Begin
juli zal de de�nitieve vaststelling in het Algemeen Bestuur plaatsvinden.
Het jaarverslag komt binnenkort op onze website.

Dienstverleningsovereenkomsten (DVO’S)
Alle lopende DVO’s zij geactualiseerd, ook zijn er een aantal nieuwe afgesloten: Gezond en Actief Leven Akkoord
(GALA), Middelengebruik en Functioneel Beheer. De werkgroep Inkoop is al diverse keren bij elkaar gekomen en het
nieuwe inkoopbeleid krijgt steeds meer vorm.

Gebiedsagenda Waddengebied 2050 | Beleidskader Natuur Waddenzee

Nieuwe trekker DVO Deltaprogramma Waddeneilanden 
Mijn naam is Francine Venselaar en ik ben sinds 1 april trekker van het Deltaprogramma Waddeneilanden. Deze rol
neem ik over van Henno Nieuwenhuis die dit jaar met zijn werkzaamheden voor de gemeente stopt.
Ik werk sinds 2010 voor de gemeente Schiermonnikoog en van daaruit ook al langere tijd betrokken bij het
Deltaprogramma.
Voor mij is de Werkgroep Deltaprogramma een prachtig voorbeeld van onze onderlinge samenwerking. Als trekker
zorg ik voor de aansluiting van alle Waddeneilanden bij de relevante delen van het Deltaprogramma en koppel dit op
geregelde momenten terug aan collega’s van de eilanden. Op hun beurt voorzien eilandcollega’s mij van relevante
informatie over hun eiland. Zo zorgen we er samen voor dat we als eilanden goed aangesloten blijven bij het
Deltaprogramma. Verderop in deze nieuwsbrief vind je informatie over de meest recente ontwikkelingen: de
integrale waterveiligheidstrategie. 

Integrale Waterveiligheidsstrategie per eiland
De eindrapporten van de Integrale Waterveiligheidsstrategie zijn voor de vijf eilanden opgeleverd. Ze zijn op 18 april
in het Portefeuillehouders overleg Kustveiligheid gepresenteerd. Daarna volgt een presentatie aan de
gemeenteraden.
Uit de rapportages blijkt welke vitale kwetsbare objecten bij een overstroming getroffen zouden kunnen worden,
zowel buitendijks als binnendijks. Er is hard gewerkt om alle objecten goed in beeld te krijgen. Zo is een goed
inzicht verkregen van de kwetsbaarheid voor overstroming bij verschillende stormvloedpeilen, ook bij
zeespiegelstijging.
De portefeuillehouders bespreken ook het vervolg van deze studie. Het is na deze studie o.a. zaak om het
ambitieniveau te bepalen voor eventuele verdere bescherming van deze objecten. Dat zal, zeker binnendijks, niet
onmiddellijk hoeven te gebeuren, want daar heerst immers wettelijke bescherming. Maar bij eventuele ver- of
nieuwbouw kan dat zonder al te veel extra kosten wel. Als er onverhoopt toch een overstroming zou plaatsvinden,
wil je dat bepaalde objecten toch blijven functioneren of snel hersteld kunnen worden. Dan rijst de vraag of je dat
voor álle objecten wilt doen (onhaalbaar), of alleen de meest belangrijke.

Wonen

Wet vaste huurcontracten – Besluit specifieke groepen tijdelijke huur
Het aangenomen initiatiefwetsvoorstel Wet vaste huurcontracten regelt dat tijdelijke huurcontracten worden
afgeschaft. Dit zorgt voor meer zekerheid voor huurders. Voor speci�eke doelgroepen kan een tijdelijk contract wel
uitkomst bieden. Deze uitzonderingen staan in een Algemene Maatregel van Bestuur (AMvB) die 2 februari naar
beide Kamers is gestuurd. Zowel de wet als de AMvB worden naar verwachting op 1 juli 2024 van kracht.
 
In het voor traject hebben de Waddeneilanden gezamenlijk een consultatiereactie ingediend. De uitkomst hiervan is
dat er een speciale regel voor de Waddeneilanden is opgenomen in de AMvB, namelijk het toestaan van tijdelijke
huur voor huurders die werken op de Waddeneilanden.
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Tel. (0517) 740 000   
E-mail: info@dewaddeneilanden.nl

Bezoekadres: Waddenpromenade 1
8861 NT Harlingen
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